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štandardný legislatívny proces až päťkrát
častejšie ako predošlá
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SLOVENSKO: Ešte nikdy v histórii Slovenska nebolo také množstvo zákonov prijímané v
skrátenom legislatívnom konaní, ako je tomu počas aktuálneho volebného obdobia. Na
sociálnej sieti na to upozornila mimovládna organizácia Via Iuris.

Podľa jej zistení dostupné dáta preukázali, že zo 403 prijatých zákonov neprešlo cez štandardný
legislatívny proces až 97 z nich, čo predstavuje zhruba 24 percent.

„Počas tohto volebného obdobia obchádzali politici zákon o tvorbe právnych predpisov až päťkrát
častejšie než dve predchádzajúce vlády. V rokoch 2012 – 2016 bolo v skrátenom legislatívnom konaní
prijatých 5,27 percenta a v rokoch 2016 – 2020 5,8 percenta zo všetkých zákonov,“ porovnáva Via
Iuris.

Covid nie je ospravedlnenie

Organizácia objasňuje, že hoci bolo v dôsledku pandémie nutné siahať k zrýchlenému procesu, ani
koronavírus neoprávňuje prijímať akékoľvek zákony v skrátenom legislatívnom konaní. V Česku na to
politikov upozornil už aj ich Ústavný súd.

„Hoci pandémia ustúpila, nastavený trend bagrovania zákonov mimo štandardný zákonný postup
pretrváva aj v roku 2022. Najbrutálnejším príkladom zneužitia skráteného legislatívneho konania bol
protiinflačný balíček z hlavy ministra financií,“ píše Via Iuris.

Skrátené legislatívne konanie podľa Via Iuris možno aplikovať iba v prípadoch, keď môže dôjsť k
ohrozeniu ľudských práv a základných slobôd, k ohrozeniu bezpečnosti, ak štátu hrozia značné
hospodárske škody alebo ak si rozhodnutie Rady bezpečnosti OSN o akciách na zabezpečenie
medzinárodného mieru a bezpečnosti vydané podľa čl. 41 Charty OSN vyžaduje neodkladné prijatie
zákona.

Proti vlastnému programovému vyhláseniu

Mimovládka pripomenula, že obnova dôvery v právny štát bola jednou z najdôležitejších záväzkov
tejto vlády. Vo svojom programovom vyhlásení (PVV) sa totiž vláda Eduarda Hegera okrem iného
zaviazala, že nebude obchádzať štandardný legislatívny proces a medzirezortné pripomienkové
konanie.

„Vláda SR zabezpečí, aby nedochádzalo k prijímaniu všeobecne záväzných právnych predpisov bez
ich náležitého prerokovania, osobitne s dotknutými subjektmi a verejnosťou, a to najmä tým, že sa
zasadí o to, aby sa neodôvodnene neobchádzalo medzirezortné pripomienkové konanie,“ uvádza sa
v programovom vyhlásení.

„Sme presvedčení, že ak majú zákony a spravodlivosť platiť pre všetkých rovnako, ako sa tiež píše v
PVV, potom nemôžu byť výnimkou ani politici, ktorí tieto záväzky napísali do vlastného
programového vyhlásenia. Práve naopak,“ uzatvára Via Iuris.
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